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Redni 

broj 
Korisnik /Komentar Odgovor 

1.  Dr. Thomas Laux 

Koliko je ovaj prijedlog zakona o iskorištavanju 

punog potencijala konoplje znatan korak u suverenu 

buducnost hrvatskog društva i republike, moram 

navesti svoju primjedbu u vezi sa odredbom broj 5. 

Prekrsanje odredbe članak 10. Eksorbitantne 

novčane kazne ne stoje u nikakvom odnosu sa 

realnim životom. Znanstveno je dokazano, da su 

ljudi pod utjecajem konoplje zdraviji, oprezniji, 

miroljubivi, zadovoljniji, sretniji.  

Poštovani dr. Laux, hvala 

Vam na komentaru. Vašu 

ćemo primjedbu usvojiti te 

smanjiti iznose kazni u čl. 10, 

st. 1, 2 i 3. Nacrta prijedloga 

Zakona. S poštovanjem, Klub 

zastupnika SDP-a 

2. Iva-Marija Matulec 

Ovim putem želim podržati prijedlog Zakona o 

iskorištavanju punog potencijala konoplje te 

smatram kako bi se usvajanjem ovog zakona 

postigao veliki pomak i revolucija za Hrvatsku. Pri 

tome mislim na poboljšanje opće financijske 

situacije u državi, porast turizma, nove 

poljoprivredne i industrijske mogućnosti, sigurnost 

stalnih i potrebitih konzumenata te zdravstveni 

napredak za teško oboljele osobe. Želim istaknuti 

kako će se znatno smanjiti „crno tržište“, tzv. 

„dilanje“ po ulicama te će se tako spriječiti 

potencijalna opasnost da osoba od dilera kupi neku 

neprovjerenu supstancu ( u ovom slučaju konoplju) 

u koju su umiješane tko zna kakve dodatne i štetne 

supstance. U tom slučaju, smatram da je puno bolja 

opcija da osoba može legalno kupiti konoplju od 

provjerenih dobavljača i provjerene kvalitete, kao i 

opcija da osoba sama posadi svoju biljku kod kuće 

te će tako također biti sigurna u ono što konzumira. 

Također, stvorile bi se nove poljoprivredne prilike, 

posebice za područje Slavonije , stvorili bi se 

povoljni uvjeti za otvaranje novih industrija koje bi 

proizvodile proizvode od konoplje, što bi dovelo do 

novih radnih mjesta. Važno je naglasiti i kako ne 

postoji podatak da je od konzumacije konoplje itko 

do sada umro, štoviše, postoje brojni slučajevi diljem 

svijeta u kojima konoplja pomogla teško oboljelim 

Poštovana gospođo Matulec, 

hvala Vam najljepša na 

podršci i komentaru. Vaša 

podrška nam puno znači te se 

nadamo da ćemo zajedno 

uspjeti u potpunoj legalizaciji 

i liberalizaciji konoplje jer je 

to u interesu hrvatskih 

građana i države u cjelini. S 

poštovanjem, Klub 

zastupnika SDP-a 



osobama u njihovim tegobama pa čak i u njihovom 

izlječenju. Jasno je kako legalizacija konoplje nije u 

interesu „farmaceutskih divova“ , jer je očekivano da 

bi prodaja određenih lijekova pala, te tako narušila 

njihov profit , te smatram to jednim od glavnih 

razloga zašto se toliko toga pozitivnog o konoplji 

skriva od naroda pa nije ni čudo kako velik broj 

populacije ima negativan stav o konzumaciji 

konoplje. Smatram kako bi narod što više trebalo 

educirati o iskoristivosti i namjeni konoplje, iako to 

neće biti lagan zadatak nakon što im se godinama 

konoplja predstavlja u negativnom kontekstu. 

Posebno me rastužuje činjenica što teško bolesne 

osobe u Republici Hrvatskoj, kojima bi konoplja bila 

od velike važnosti, nisu u mogućnosti nabaviti je, jer 

ako je žele kupiti cijena na našem tržištu je obično 

previsoka za naš standard, pa su ti ljudi nažalost 

primorani nabavljati konoplju na ilegalan način čime 

se izlažu automatskom kršenju zakona o uporabi 

droga a također, takva konoplja ne prolazi nikakve 

sigurnosne testove te nema garancije da je kao takva 

doista i sigurna za uporabu , pogotovo u svrhu 

liječenja. Kod mog oca je dijagnosticiran velik rizik 

od raka prostate, te se on redovito kontrolira u 

bolnici, dok mojoj majci prijeti rak na maternici. 

Osobno, nadam se da moji roditelji nikada neće doći 

u tu situaciju da im se bolest razvije i da moraju 

koristiti razne lijekove koji će im napraviti „više 

štete, nego koristi“ , rađe bi da im umjesto toga u 

takvoj situaciji bude legalna i pristupačna konoplja 

te njeni pripravci, za koje smatram da su svakako 

zdraviji i mogu pridonijeti poboljšanju zdravstvenog 

stanja na prirodan način, bez štete za organizam. 

Nitko od tih ljudi ne želi svojevoljno kršiti zakon, no 

kad se radi o osobnom zdravlju, ili zdravlju bliskih 

osoba, naravno da će većina od nas učiniti sve , pa 

čak i prekršiti zakon, to je ljudski i očekivano i 

prema tome, umjesto da država kažnjava i zatvara u 

zatvore te nesretne ljude, smatram da je njena 

dužnost zaštiti takve osobe i omogućiti da im 

konoplja bude dostupnija i legalna. Za kraj, se želim 

dotaknuti porasta turizma i spomenuti kako će mnogi 

pohrliti u našu državu na odmor , iz razloga što 

Hrvatska sama po sebi ima prekrasne primorske 

gradove, obalu, planinski turizam i td. , a uz to bi 

dobila i veliki bonus, legaliziranu konoplju, pa bi 



tako privukli i velik broj turista izvan naše države, 

koji jednostavno uživaju u konzumaciji konoplje a u 

svojoj državi je ne mogu konzumirati na legalan 

način. S obzirom na to, ne treba ni govoriti koliki bi 

profit naša država imala od toga. 

3. Šime Žilić 

Želim Vam izraziti veliku podršku u vezi s 

novonastalim prijedlogom Zakona o iskorištavanju 

punog potencijala konoplje. Smatram kako bi 

prihvaćanje ovog zakona uvelike pridonijelo 

Hrvatskoj, kao državi, u svakom smislu , počevši od 

gospodarstva, turizma, zdravstva , poljoprivrede, a 

tu su i mnoge druge prednosti. Sa gospodarskog 

stajališta, želim naglasiti koliki bi samo profit imala 

Republika Hrvatska od uvođenja ovog zakona, a da 

ne govorim o godišnjoj zaradi države, naša država bi 

doživjela preporod, otvorila bi se nova radna mjesta, 

novac u državnom proračunu bi rastao, a Hrvatska bi 

sigurnim stopama trebala krenuti prema izlasku iz 

„krize“. Mnogi poljoprivrednici i vlasnici OPG-ova 

u Hrvatskoj, sve češće izražavaju svoje 

nezadovoljstvo trenutnim stanjem u državi koje se 

odražava na njih, prisjetimo se samo brojnih 

prosvjeda koje su ti ljudi bili prisiljeni činiti kako bi 

Poštovani gospodine Žilić, 

hvala Vam najljepša na 

podršci i komentaru. Vaša 

podrška nam puno znači te se 

nadamo da ćemo zajedno 

uspjeti u potpunoj legalizaciji 

i liberalizaciji konoplje jer je 

to u interesu hrvatskih 

građana i države u cjelini. S 

poštovanjem, Klub 

zastupnika SDP-a 



postigli pravdu i izborili se za sebe. Na sve to, 

nadovezuje se i problem praznih polja u Slavoniji 

koja imaju velik potencijal iskoristivosti, kao i sve 

veći broj iseljenog stanovništva s tog područja. 

Donošenjem ovog zakona, prazna polja u Slavoniji 

dobila bi novu priliku kao i vlasnici istih, a također, 

postoji i velika šansa za povećanjem stanovništva na 

tom području. Po pitanju turizma, dovoljno je samo 

spomenuti primjer „Amsterdama“. Naime, kao što je 

već poznato da je Amsterdam jedan od 

najposjećenijih gradova Europe, nudi mnoštvo 

zanimljivog sadržaja , atrakcija , i što se tiče toga, ni 

Hrvatska ne zaostaje previše, dakako mi imamo 

prekrasnu obalu, primorske gradove , nacionalne 

parkove i sl. No, Nizozemska je napravila iskorak na 

koji mnoge države svijeta još nisu spremne i zapravo 

i ne shvaćaju koliko toga pozitivnog i dobrog 

propuštaju za svoju državu. Ovdje mislim na 

potpunu legalizaciju konoplje, koju je Nizozemska 

provela, te sve pozitivne stvari koje je takav zakon 

donio toj državi , s naglaskom na ogroman porast 

turizma , do te mjere da su Amsterdamske gradske 

vlasti istupile u javnost zbog problema s prevelikim 

brojem turista , a da ne nagađamo onda o zaradi koju 

je ta država ostvarivala na godišnjoj bazi samo od 

turizma. Također, Amsterdam i još neki nizozemski 

gradovi imaju velik broj takozvanih „Coffee 

shopova“ u kojima domaći stanovnici ali i turisti na 

siguran način mogu kupiti razne vrste konoplje , 

naravno od provjerenih proizvođača. Posjećenost 

ovih lokala je ogromna, i gotovo da i nema turista 

koji ne posjeti barem jedan od njih , a često turisti 

znaju reći kako im je dostupna i legalna konoplja bila 

jedna od glavnih motiva za dolazak ( posebno mlađa 

populacija) , te kako se u Nizozemskoj osjeća 

opuštenost i sreća među ljudima , što je također 

ostavilo jedan pozitivan dojam na njih i nema turista 

koji nije izjavio da se definitivno želi vratiti u tu 

državu. Smatram kako je tako nešto potrebno i našoj 

Hrvatskoj, kako bi se izdigla iz ove loše državne 

situacije te iz ove sumorne atmosfere od koje sve 

više mladih bježi „izvan granica“. Za kraj bih želio 

spomenuti, važnost potpunog legaliziranja konoplje 

u vezi sa zdravstvenom sigurnošću konzumenata. 

Naime, smatram kako bi pojedinci na „čelu 

države“ kao i dio hrvatskog društva trebao shvatiti 



kako se zabranom konzumiranja konoplje neće ništa 

dobro postići. Naprotiv, doći će do još gorih ishoda, 

a pod time mislim da svaka osoba koja je odlučila i 

želi konzumirati konoplju, ona će to i činiti, bilo na 

legalan ili ilegalan način i mislim da je zbog toga 

potpuno besmisleno nekome braniti konzumaciju 

ičega jer se time osoba dovodi u potencijalnu 

opasnost da na „crnom tržištu“ nabavi neku 

supstancu, upitne sigurnosti za konzumaciju, što 

nerijetko može dovesti i do smrtnih posljedica. 

Dakako, nisam zagovornik teških droga , pogotovo 

da maloljetne osobe koriste bilo koju vrstu droga, 

smatram da to ipak treba držati pod većom 

kontrolom, no ne vidim čemu toliko pobune oko 

konoplje, biljke koja realno nije do sada nikoga 

ugrozila, dapače pomogla je ljudima kod mnogih 

zdravstvenih tegoba, a o drugim mogućnostima 

iskoristivosti te biljke da i ne govorim , biljka koja 

nije životno ugrozila nikoga, niti oduzela život nekoj 

osobi, je li prema tome pravedno da se takva biljka 

stavlja u „isti koš“ sa zloglasnim drogama poput 

heroina, kokaina, mnogih sintetskih droga i ostalih, 

koje su odnijele velik broj života?, smatram da nije. 

A kad smo već kod toga, što je sa alkoholom i 

cigaretama, koji svakodnevno uništavaju zdravlje 

mnoštvu ljudi, od čijeg su konzumiranja mnogi 

postali ovisni, dobili razne zdravstvene smetnje i 

bolesti ili u najgorem slučaju izgubili život. Zašto se 

ne zabrani njihova konzumacija, ako se pojedinci na 

vlasti već toliko brinu o zdravlju hrvatskih građana? 

Mislim da bi to bilo puno korisnije i da je to puno 

ozbiljniji problem od zabrane prometa i konzumacije 

konoplje u Hrvatskoj , koja nikada nikoga nije 

ugrozila, već ima jako ljekovita i iskoristiva 

svojstva, za razliku od alkohola i cigareta koji 

nanose veliku štetu ljudskom organizmu i kad se već 

toliko kritiziraju halucinogena svojstva te biljke , 

onda smatram da bi pojedinci trebali razmisliti i o 

tome kako nakon konzumacije konoplje ,nema 

poznatih slučajeva kako je neka osoba bila 

agresivna, dapače osobe su najčešće smirene, dobro 

raspoložene, dok je poznato kako se nakon 

konzumacije alkohola javlja povećana agresivnost , 

nepromišljenost i slična popratna emocionalna 

stanja. Iz svega toga se može zaključiti kako će se 

osoba izložiti većoj opasnosti konzumiranjem 



alkohola nego konzumiranjem konoplje. Zadnja i 

jedna od najbitnijih stvari koju bi želio istaknuti su 

potrebiti ljudi u Hrvatskoj, kojima je zbog 

zdravstvenih problema konoplja i više nego 

potrebna, no kako su takvi proizvodi preskupi na 

našem tržištu, takvi ljudi su nažalost često prisiljeni 

nabavljati s „crnog tržišta“ čime izlažu svoje 

zdravlje potencijalnoj opasnosti, jer nikad ne mogu 

biti sigurni hoće li dobiti zdravstveno ispravan i 

siguran proizvod za konzumaciju a također, u borbi 

za vlastito zdravlje ti jadni ljudi se izlažu 

automatskom kršenju zakona o konzumaciji droga. 

Smatram da je to nedopustivo i da bi provedba i 

donošenje ovog zakona došla kao veliko osvježenje 

i pomak naprijed u Republici Hrvatskoj.  

4. Ivan Vidačković 

Osigurati sredstva za edukacijske emisije na 

elektroničkim medijima. 

Sredstva za edukacijske tribine i razbijanje 

predrasuda. 

Projekt na državnom nivou u svrsi istraživanja, 

edukacije, te poboljšanja samog zakona 

na osnovu vlastitog iskustva. 

Informiranje putem flayer-a (srednje škole, 

fakulteti, centri gradova) 

Osnovati stručne istraživačke timove za istraživanje 

već postojećih državnih funkcionalnih  

uređenja sa libeliriziranim kanabisom. 

Izdvojiti sredstva za promoviranje turizma RH. 

Staviti apel na turizam, koji se ne spominje nigdje u 

prijedlogu zakona 

Poštovani gospodine 

Vidačković, hvala Vam 

najljepša na komentaru. Vaša 

primjedba je prihvaćena te 

ćemo u članak 8. stavak 2. 

među ovlasti Agencije ubaciti 

i informiranje i educiranje o 

konoplji, te dopuniti članak 9. 

stavak 2. dijelom o 

informiranju i educiranju o 

konoplji te proširenjem 

podstavka 1. i korištenjem 

konoplje u okviru turističke 

djelatnosti. S poštovanjem, 

Klub zastupnika SDP-a 

5. Matija Tkalec 

Za svaki slučaj, ako netko iz opozicije ovom nacrtu 

ima primjedbu zbog ovisnosti konoplje, podsjetite 

ih da su duhan, alkohol i nikotin legalni IAKO 

imaju mnogo veće štetne utjecaje za pojedinca, a 

još veće za društvo.  

Ako su protiv legalizacije konoplje, onda je 

licemjerno od njih ne zabraniti korištenje alkohola, 

duhana, nikotina, ili bilo kakvih trenutno legalnih 

sredstava koja su mnogo gora od konoplje. 

Također ih podsjetite na primjere sa zapadnih 

zemalja koje su legalizirale konoplju i ostvarile 

njezine masovne koristi. 

Poštovani gospodine Tkalec, 

hvala Vam najljepša na 

podršci i komentaru. Vaša 

podrška nam puno znači te se 

nadamo da ćemo zajedno 

uspjeti u potpunoj legalizaciji 

i liberalizaciji konoplje jer je 

to u interesu hrvatskih 

građana i države u cjelini. S 

poštovanjem, Klub 

zastupnika SDP-a 



U nacrtu također nije objašnjeno zašto je uopće 

konoplja postala ilegalna, te tko je stvorio stigmu 

oko nje. 

6. Pavle Mamužić 

Smatram kako bi bilo iznimno važno iskoristiti 

recentna saznanja vezana za različite kanabinoide te 

njihova specifična djelovanja prilikom kreiranja 

propisa vezanih za rekreativno korištenje 

marihuane.  

Naime, u posljednje vrijeme sve više se govori, 

osim o THC-u kao dominantnom kanabinoidu, o 

CBD-u te njemu sličnim spojevima koji sami po 

sebi nisu psihoatkivni (barem ne na način na koji je 

THC psihoaktivan), ali igraju veliku ulogu u 

djelovanju marihuane. Sve je više istraživanja koja 

neželjene učinke marihuane (poteškoće s pažnjom, 

pamćenjem, motivacijom, srčano-žilnim sustavom; 

poremećaji raspoloženja, ponašanja; mentalne 

bolesti i sl.) pripisuju THC-u te u isto vrijeme 

blagotvorne i, u odnosu na THC, zaštitne učinke 

pripisuju CBD-u. Drugim riječima, ona sorta 

marihuane s manjim omjerom THC:CBD (u korist 

THC-a) ili čak većim omjerom CBD:THC (u korist 

CBD-a), ima daleko manji rizični potencijal od 

sorte u kojoj je omjer THC-a i CBD-a daleko veći u 

korist THC.  

Na primjer, sorta koja ima 15% THC-a i 0,1% 

CBD-a daleko je rizičnija od one koja ima 15% 

THC-a i 10% CBD.  

Prema trenutnim saznanjima, THC može imati 

neželjene učinke, pogotovo kod onih koji su u 

povećanom riziku – osoba s predispozicijom za 

određene poremećaje i mentalne bolesti te mladih 

ljudi, čiji mozak i živčani sustav se još nije u 

cijelosti razvio (procjenjuje se da su to osobe do cca 

25. godine života). Nije opravdano govoriti o 

uzročno-posljedičnom odnosu između THC i 

nastanka i razvoja emocionalnih poremećaja i 

mentalnih bolesti, ali ne treba ignorirati 

pretpostavku kako THC, pogotovo kod osjetljivih i 

rizičnih skupina, može djelovati kao okidač ili 

katalizator nastanka takvih stanja.  

U tom smislu, osim pravovremene i kvalitetne 

edukacije i prevencije (po principima Harm 

Reduction filozofije), smatram kako je važno 

regulirati i prodaju marihuane u rekreativne svrhe 

Poštovani gospodine 

Mamužić, 

hvala Vam najljepša na 

komentaru. U finalni 

prijedlog zakona dodat ćemo 

odredbe vezane uz edukaciju i 

informiranje građana o svim 

znanstveno relevantnim 

podacima o konoplji.  

S poštovanjem, Klub 

zastupnika SDP-a 



za osobe u povećanom riziku. Jedna od konkretnih 

mjera mogla bi se odnositi na omogućavanje kupnje 

marihuane osobama u dobi od 18-25 godina života, 

ali samo onih sorti u kojima omjer THC:CBD ne 

prelazi 3:1 (u korist THC-a). Druga mjera svakako 

je informiranje i edukacija temeljena na recentnim 

saznanjima. 

Isto tako, iako nije ovim prijedlogom eksplicite 

navedeno reguliranje cijena, predlažem da i 

formiranje cijena (samim time i stope poreza) ovisi 

o potenciji marihuane, točnije o omjeru THC:CBD. 

Tako bi s povećanjem omjera u korist THC-a, 

proporcionalno rasla i cijena kao i stopa 

oporezivanja. Vjerujem kako bi ovakvim mjerama 

većina ljudi se usmjerila ka onim sortama koje u 

sebi imaju veći postotak CBD-a te samim time 

prevenirali moguće neželjene posljedice. 

7. Edvin Brnčić 

2. LIBERALIZACIJA I LEGALIZACIJA TE 

REGULACIJA UZGOJA I PRERADE  

KONOPLJE, članak 6, stavka 2. Iz kojeg razloga se 

mora pribaviti dozvola za uzgoj za osobne potrebe? 

Treba poticati i težiti kućnom uzgoju, a 

apliciranjem za dozvolu (uvođenjem u evidenciju) 

dobiva se kontra efekt. Ukoliko netko želi rajčicu 

uzgajati za osobne potrebe, treba li aplicirati za 

dozvolu? Treba se ići ka normalizaciji biljke, a 

potrebe za posebnim dozvolama su upravo 

suprotno.  

 

3. OBRAZLOŽENJE, uz članak 8. Kako Agencija 

misli prerađivati konoplju i proizvoditi ekstrakte? 

Imate li prostor, tehnologiju, zaposlenike za to? 

Kako netko tko donosi zakone, regulira tržište i sl. 

Ima pravo poslovati na istom tržištu? To je 

kriminalna radnja, to je sukob interesa. Svrha 

agencije je kontrola kvalitete, obavljanje 

regulatornih poslova, a ne sudjelovanje na tržištu. 

Trebate uključiti stručnjake u ovo, učite od drugih 

država... Ovo što vi želite postići sa agencijom sliči 

na model u SAD-u gdje je sve prilagođeno velikim 

korporacijama, ključni eksperti u industriji su 

izostavljeni, i sistem ne funkcionira kako bi trebao 

funkcionirati. Nemojte uništiti nešto prije nego što 

je započelo. Napravimo ovo kako treba. 

 

Poštovani gospodine Brnčić, 

hvala Vam na komentaru na 

nacrt prijedloga Zakona. 

Prijava namjere uzgoja 9 

biljaka za osobne svrhe 

predviđena je u svrhu 

kontrole stavljanja na tržište 

proizvoda i pripravaka od 

konoplje s visokim udjelom 

THC-a te na taj način 

sprječavanja nezakonitog 

bogaćenja. 

Agencija neće proizvoditi 

konoplju, ni proizvoditi 

ekstrakte. Člankom 8. na koji 

se referirate uređuje se 

proširenje važeće djelatnosti 

Hrvatske agencije za 

poljoprivredu i hranu na 

reguliranje uzgoja, prerade i 

prometa svih vrsta konoplje, 

poticanje znanstveno - 

istraživačkih projekata koji 

se bave konopljom i 

sjemenarstvom konoplje, 

predlaganje podzakonskih 

akata radi uređivanja svih 

aspekata uzgoja, prerade i 

prometa svih sorti konoplje te 



 

 
izdavanje rješenja i vođenja 

registara vezanih uz 

konoplju. 

U nadi da smo odgovorili na 

Vaše komentare srdačno Vas 

pozdravljamo. S 

poštovanjem, Klub 

zastupnika SDP-a 

 


